
 
 

CONSILIUL LOCAL STÂLPENI 
 JUDEŢUL ARGEŞ 
 
 
 PROCES VERBAL  
 
             Incheiat azi, 14.12.2022 in sedinta ordinara a Consiliului local al comunei Stalpeni, 
judetul Arges, convocata de domnul primar Şerbănoiu Gabi, in baza Dispozitiei nr.438 din 
08.12.2022. 

Lucrarile sedintei au inceput la ora 16.30, sedinta  s-a desfășura fizic in sala de sedinta si 
prin mijloace electronice, pe  platforma on-line.  

La sedinta au fost prezenti 12 consilieri locali si un consilier local pe platforma on-line, 
din totalul de 13 consilieri locali cati alcatuiesc Consiliul local al comunei Stalpeni si delegatii 
satesti :  dl.Olariu Stefan, dl.Mormolea Dan, dl.Radoi Gheorghe  si dl.Nicolae Gheorghe. 
     La sedinta mai participa : dl. Şerbănoiu Gabi - primar, d.nul  Dinculescu Marius  Florinel 
- secretar general al primariei, d.na Filipescu Mihaela - consilier juridic si d.nul Fica Adrian  – 
administrator SC APA  SERV TOP STALPENI SRL. 

Presedintele de sedinta dl. Sora Bogdan, supune la vot Procesul-verbal al sedintei 
anterioare, respectiv procesul - verbal al sedintei ordinare din data de 24.11.2022  care este 
aprobat in unanimitate. 
 Supusa la vot, ordinea de zi este aprobata in unanimitate de voturi. 
          Astfel, presedintele de sedinta supune spre aprobare urmatoarele proiecte ale ordinii de zi : 

1.Proiect de hotarare privind rectificarea bugetului local. Initiator-dl.primar Serbanoiu 
Gabi. Comisiile de specialitate nr.1 si 3. 

2.Proiect de hotarare privind  stabilirea impozitelor şi taxelor locale precum şi a taxelor 
speciale datorate de contribuabili pentru anul 2023. Initiator dl.primar Serbanoiu Gabi. 
Comisiile de specialitate nr.1,2 si 3. 

3.Diverse.  
SE SUPLIMENTEAZA ORDINEA DE ZI CU URMATORUL PROIECT DE HOTARARE : 

4.Proiect privind aprobarea actualizarii documentatiei tehnico-economica  pentru 
obiectivul de investiții ” Modernizare drumuri comunale și de interes local în comuna Stâlpeni, 
județul Argeș” aprobat pentru finanțare prin Programul national de investiții ”Anghel Saligny ” 

Supusa la vot, suplimentarea ordinii de zi este aprobata in unanimitate de voturi. 
 
Se trece la primul punct al ordinei de zi, dl. presedinte de sedinta citeste proiectul de 

hotarare privind rectificarea  bugetului local, se constata ca a fost depus Raportul intocmit de 
Compartimentul de specialitate din cadrul aparatului de specialitate al primarului comunei 
Stalpeni, iar comisiile de specialitate  nr.1 si 3, au acordat aviz favorabil proiectului.  

Se da cuvantul d.nei contabil Dumitrescu Cristina pentru prezentarea proiectului de 
hotarare, care precizeaza ca la aceasta data este necesara o alta modificare a bugetului local, prin 
rectificare.  

Conform Deciziei nr.18/08.12.2022 a Administratiei Judetene a Finantelor Publice Arges, 
s-a repartizat comunei Stalpeni suma de 45 mii lei din impozitul pe venit incasat suplimentar la 
bugetul de stat, astfel ca se rectifica bugetul local cu suma de 45 mii lei. 

Avand  in vedere si contractele de sponsorizare pentru organizarea pomului de Craciun, 
se rectifica bugetul local cu suma de 16,20 mii lei, din donatii si sponsorizari. 

Fata de cele prezentate, se propune rectificarea bugetului local al comunei Stalpeni, 
judetul Arges, conform anexei nr.1 - sectiunea de functionare, anexei nr.2 - sectiunea de 
dezvoltare si anexa nr.3 - lista de investitii. 



Nu mai sunt inscrieri la cuvant, drept pentru care se supune la vot proiectul de hotarare in 
forma prezentata. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotarare a fost aprobat cu 13 voturi “pentru”, 0 
voturi “impotriva” si 0 voturi “abtineri”, din cei 13 consilieri prezenti, din totalul de 13 consilieri 
locali in functie. 

Se trece la punctul doi al ordinii de zi, dl. presedinte de sedinta citeste proiectul de 
hotarare privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale precum şi a taxelor speciale datorate de 
contribuabili pentru anul 2023, se constata ca a fost depus Raportul intocmit de Compartimentul 
de specialitate din cadrul aparatului de specialitate al primarului comunei Stalpeni, iar comisiile 
de specialitate  nr.1,2 si 3, au acordat aviz favorabil proiectului. 

Dl. presedinte de sedinta precizeaza ca, in conformitate cu prevederile art. 7 din Legea 
nr.52/2003, privind transparenţa decizională în administraţia publică, republicată, acest proiect 
de hotarare a fost supus dezbaterii publice. 

Se da cuvantul d.nei Driga Larisa - inspector taxe si impozite, pentru prezentarea 
proiectului de hotarare, care precizeaza ca la impozitele si  taxele locale percepute in anul 2022,  
s-a aplicat majorarea cu 5,1 % , majorare ce reprezinta rata inflatiei conform legislatiei in vigoare. 
D.na Driga Larisa precizeaza exceptiile aplicate la impozitele si taxele locale stabilite pentru anul 
fiscal 2023, astfel : “ Persoanele fizice ce desfasoara activitati economice in locuinte mixte si 
detin contract de salubrizare dar nu locuiesc in acea cladire sunt scutite de la plata taxei de 
gunoi/persoana fizica. 

Acestia trebuie sa depuna urmatoarele documente:  
- raport de evaluare a cladirii  
- acte de proprietate 
- copie certificat de inregistrare eliberat de Registrul Comertului 
- copie CI proprietar 
- declaratie pe propria raspundere  
- copie contract de salubrizare. 

Nu sunt obligate la plata taxei speciale de colectare si transport a deseurilor menajere 
urmatoarele categorii de persoane : 

- persoanele care locuiesc in afara Romanei, acestea au obligatia de a prezenta orice dovada 
care sa ateste acest lucru ( contract de munca, viza de flotant din tara respectiva, adeverinta 
angajator, etc. ) 

- persoanele fizice ce primesc mostenire parte dintr-un imobil sau anexe, nu au domiciliul in 
comuna Stalpeni, nu au chiriasi, platesc o taxa speciala de gunoi de 40 lei/an si prezinta 
document justificativ de plata a taxei de gunoi menajer la domiciliul acestuia. 
-  persoanele aflate in regim medical pentru o perioada mai mare de 90 de zile calendaristice 
consecutiv si prezinta documente justificative (azil, internat medical) sunt scutite de la taxele 
speciale de iluminat, PSI si salubrizare. 

- persoanele ce isi schimba domiciliul au obligatia de a depune o declaratie insotita de copia 
CI . 

Scutirile de la plata impozitului/taxei pe cladiri/teren, a mijloacelor de transport, se aplica 
incepand cu data de 01 ianuarie 2023 persoanelor care detin documente justificative emise 
pana la data de 31 decembrie 2022 si care sunt depuse la registratura primariei pana la data 
de 31 martie 2023. 

Consiliul Local Stalpeni aproba ca taxa speciala de colectare, depozitare si transport 
deseuri menajere  sa nu se aplice, urmatoareleor categorii de persoane:  

c) persoanele cu handicap grav sau accentuat si persoanele încadrate în gradul I de 
invaliditate.  

Pentru cladirile aflate in stare avansata de degradare, stare de paragina sau alte situatii de 
asemenea natura, in baza unui PV de constatare intocmit de Comisia de Inspectie fiscala a 
unitatii si cu avizul conducerii unitatii, acestea sunt scutite de la plata taxei de gunoi, iluminat si 



PSI. Mentionam ca acest proces verbal de constatare nu tine loc de PV de demolare, acesta 
trebuie obtinut de la compartimentul de specialitate Urbanism.” 
      Dl. Consilier local Cuțic Constantin precizeaza ca solicita o situatie cu debitorii la plata 
taxei speciale de colectare si transport a deseurilor menajere. Dl.primar il invita la sediul 
institutiei la compartimentul taxe si impozite de unde poate obtine informatiile solicitate. 

Dl. Consilier local Cuțic Constantin : “ taxa la gunoi nu trebuie sa se mareasca pentru ca 
unii locuitori nu vor sa plateasca.Sunt locuitori de buna credinta care platesc, insa altii nu au 
platit niciodata taxa de gunoi.” 

Dl. Consilier local Stancescu Alin : “toata lumea trebuie sa platesca taxa de gunoi.” 
Dl. primar : anul acesta s-au incasat la gunoi si restante din anii trecuti, s-au emis somatii 

pentru cei care au restante, urmand sa se faca procedura legala de executare silita. 
Dl.Consilier local Stancesc : “este prima data cand sunt de acord cu dl.Cuțic, sunt in 

asentimentul lui.” 
Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotarare a fost aprobat cu 9 voturi “pentru”, 0 

voturi “impotriva” si 4 voturi “abtineri”, din cei 13 consilieri prezenti, din totalul de 13 consilieri 
locali in functie. 

Se trece la punctul trei al ordinii de zi, dl. presedinte de sedinta citeste proiectul de 
hotarare privind aprobarea actualizarii documentatiei tehnico-economica pentru obiectivul de 
investiții  ” Modernizare drumuri comunale și de interes local în comuna Stâlpeni, județul Argeș” 
aprobat pentru finanțare prin Programul national de investiții ”Anghel Saligny ”, se constata ca a 
fost depus Raportul intocmit de Compartimentul de specialitate din cadrul aparatului de 
specialitate al primarului comunei Stalpeni, iar comisiile de specialitate  nr.1,2 si 3, au acordat 
aviz favorabil proiectului. 

Se da cuvantul d.lui primar care precizeaza ca, urmare a Listei obiectivelor de investiții 
finanțate prin Programul National de Investiții ”Anghel Saligny”,  publicată de  MDLPA - 
Ministrului Dezvoltării , Lucrărilor Publice și Administrației, unde la nr. 1729 este aprobată spre 
finanțare investiția ” Modernizare drumuri comunale și de interes local în comuna Stâlpeni, 
județul Argeș” 
 Avand in vedere procesul verbal de predare – primire nr. 9493 din 09 decembrie 2022 
prin care S.C. Centrul de Proiectare și Consultanță Rutieră SRL în baza Contractului de prestări 
servicii nr A 232 din 28.07.2022, a predat documentația DALI ( Documentații de avizare a 
lucrărilor de intervenții) pentru  obiectivul de investiții   ” Modernizare drumuri comunale și de 
interes local în comuna Stâlpeni, județul Argeș” și Deviz General Estimativ – actualizat 
Noiembrie 2022. 

Față de cele prezentate mai sus, considera necesar si oportun supunerea spre aprobarea 
Consiliului Local Stâlpeni, aprobarea indicatorilor tehnico-economici actualizați pentru 
obiectivul de investiții ” Modernizare drumuri comunale și de interes local în comuna Stâlpeni, 

județul Argeș”aprobat pentru finanțare prin Programul national de investiții ”Anghel 
Saligny ” ,  a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru 
realizarea obiectivului de investiție  și a următoarelor documente : 

-  Documentația DALI ( Documentații de avizare a lucrărilor de intervenții) pentru  
obiectivul de investiții   ” Modernizare drumuri comunale și de interes local în comuna Stâlpeni, 
județul Argeș”  

- Caracteristicile principale și indicatorii tehnico – economici ai obiectivului de investiții 
( anexate la prezentul ) 

-  Devizul general actualizat Noiembrie 2022 ( anexat la prezentul), însușit de către 
Ordonatorul principal de credite,  pentru obiectivul de investiții ” MODERNIZARE 
DRUMURI COMUNALE ȘI DE INTERES LOCAL ÎN COMUNA STÂLPENI,JUDEȚUL 
ARGEȘ ”,cu  următoarele  obiecte: 

1. Uliţa Cicu-Preoteasa-Răducanu (str. Lalelelor si str. Salcâmului)   (sat Livezeni); 
2. Uliţa Emil (str. Măceşului) ( sat Rădești) 



3. Uliţa Teohari + Uliţa Dina Maria (str. Stejarului) (sat Rădești) 
4. Uliţa Stăncescu Bucur (str. Călinului) (sat Rădești) 
5. Uliţa Scarlat (str. Lămâiţei) (sat Rădești)  
6. Uliţa Rotărescu-Tudor (str. Liliacului) (sat Rădești)  

Valoarea finanțată de la bugetul local al U.A.T. Stâlpeni – județul Argeș, așa cum reiese din 
Anexa 2.2.c  

- Caracteristicile principale și indicatorii tehnico – economici ai obiectivului de investiții 
este de 689.728,97 lei ( inclusiv TVA ) . 

Nu mai sunt inscrieri la cuvant, drept pentru care se supune la vot proiectul de hotarare in 
forma prezentata. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotarare a fost aprobat cu 13 voturi “pentru”, 0 
voturi “impotriva” si 0 voturi “abtineri”, din cei 13 consilieri prezenti, din totalul de 13 consilieri 
locali in functie. 
 
   Diverse :  
     Dl. Consilier local Dumitra Laurentiu solicita in zona garlici - Radesti un stalp pentru 
montare bec pentru iluminat public. In statie la George Tudosescu - Radesti solicita sa se puna 
pietris si spre Palcuie sa se astupe gropile pe drum.  

Dl. Consilier local Panainte Lucian :  readuce in discutie o problema de anul trecut, 
respectiv  amenajarea unui trotuar pe portiunea de la Liceul I.C.Petrescu la Pasarela. Pe strada 
Randasu trebuie pus pietris, drumul are multe gropi si este greu practicabil. Supune atentiei si 
situatia cainilor fara stapan, care in ultima perioada s-au inmultit. 

Dl.delegat satesc Dima Florin : precizeaza ca la Livezeni locuitorii au stat fara apa 
datorita unei interventii a celor de la gaze care au spart conducta de apa. Pe viitor la astfel de 
interventii, salariatii de la SC APA  SERV TOP STALPENI SRL ar trebui sa fie prezenti pentru 
a putea preintampina astfel de avarii. La copertina de la statia din Livezeni este o persoana fara 
adapost care sta noaptea acolo, putand fi un pericol pentru locuitorii care vin noaptea de la 
serviciu. Solicita repararea rigolei de pe ulita Victor Toader din Livezeni. 

Dl. Consilier local Dumitru Constantin : solicita ca din bugetul local sa se gaseasca 
resurse pentru majorarea capitalului social la SC APA  SERV TOP STALPENI SRL, daca nu 
facem acest lucru exista pericolul ca societatea sa intre in faliment.Cand se face bugetul pentru 
anul 2023 sa  se bugeteze macar 2 miliarde lei pentru majorarea capitalului social. 

Dl. Primar precizeaza ca vom analiza daca exista posibilitatea majorarii capitalului social,  
trebuie sa avem in vedere prioritatile - proiectele pe PNRR pentru ca nu riscam sa le pierdem. 

Dl.delegat satesc Nicolae Gheorghe :  solicitarile din 2022 pentru Opresti sa se realizeze 
in anul 2023. Daca se cere o situatie la Primarie nu se da informatia solicitata. 

Dl. Consilier local Cuțic Constantin : Referitor la sistemul de inregistrare audio-video a 
sedintelor de consiliu local - de ce se intrerup inregistrarile la sedinte, la alte sedinte au disparut 
fragmente din inregistrare. Noi consilierii locali o sa cumparam o camera video in plus. La 
sedinta de consiliu de luna trecuta am solicitat o evidenta cu cheltuielile ce au fost facute pentru 
Caminul Livezeni. 

Dl.primar face precizarea ca inca nu s-a facut plata finala la cheltuielile eligibile la 
Caminul Livezeni, dupa ce se va face receptia finala se va prezenta si situatia solicitata.  

Dl. Consilier local Cuțic Constantin : “Incasarea taxei la gunoi nu se face la toti cetatenii. 
Oamenii trebuie tratati la fel. Sa se tina cont si de solicitarile facute in sedintele anterioare - 
drumul la Chibrit, astupat gaurile la Opresti si realizarea rigolei.” 

D.na viceprimar Machedon Nicoleta : daca vom avea sursa de finantare, se vor avea in 
vedere mai multe investitii printre care si parc de joaca la blocurile noi, teren de sport la Livezeni. 

Dl. Consilier local Stăncescu Alin : “pentru echipa de fotbal Asociația Sportivă 
VIITORUL RĂDEŞTI 2021, este nevoie de finantare. Avem 30 de jucatori, au fost 19 meciuri si 
nimeni nu ne ajuta.” 



Dl. Primar precizeaza ca s-au facut eforturi pentru sport, am contribuit cu bani chiar din 
bugetul personal, insa alte posibilitati de finantare nu au existat. Fata de echipa de dansuri 
populare, care a obtinut rezultate importante si a dus prestigiul comunei la multe concursuri in 
tara, unde finantarea a fost minima, la sport totusi s-au facut finantari.  

Dl. Consilier local Stăncescu Alin avand un comportament vulcanic si pe un ton 
recalcitrant, care nu se preteaza solemnitatii sedintei de consiliu local, in timp ce paraseste sala 
de sedinta exclama : “ daca Consiliul local face numai ce vrea primarul, lasati-ma in pace, v-am 
pupat, suntem Consiliul local decat ce vrea primarul, asa suntem toti, la ce dracu mai veniti aici, 
sa vedem ce vrea primarul.” 

Dl. Primar face apel la consilierii prezenti in sala ca trebuie sa fie responsabili, sa ne 
respectam, sa pastram solemnitatea sedintei. Din pacate sunt unii consilieri locali care isi permit 
sa vina sub influenta alcoolului la sedinta. Nu este de bun simt ca dl.Stancescu sa paraseasca sala 
de sedinta fara acordul presedintelui de sedinta. 

Dupa zece minute dl.Consilier local Stăncescu Alin revine in sala de sedinta exclamand : 
“hai lasati-ma frate in pace, dati-ma frate afara” 

Pentru ca persista o stare de tensiune creata de dl. Consilier local Stăncescu Alin, 
presedintele de sedinta propune inchiderea sedintei de consiliu local. 

Dupa 20 de minute se reia sedinta de consiliu local. 
Dl.Consilier local Dima Ion solicita sa fie amplasate pe raza comunei drapeluri. 
Dl.Consilier local Tănase Valerică precizeaza ca pe str.Smeurei podul de langa troita a 

fost refacut dar trebuie refacuta mana curenta. 
D.na Consilier local Voican Laura informeaza ca in fata magazinului “Doi pasi”Radesti 

parcarea este plina de gropi si ar trebui reparata. 
 Dl. Secretar general precizeaza ca terenul din fata magazinului este proprietate privata, 
fiind revendicat de proprietar administratia locala nu poate interveni.   

D.na Consilier local Voican Laura solicita cheile de la Caminul Radesti, unde urmeaza sa 
se desfasoare activitati culturale cu elevii pentru serbarile de iarna. 

Dl.Fica Adrian – administrator la SC APA SERV TOP STALPENI SRL, anunta membrii 
Consiliului Local, ca a depus cererea de demisie din functia de administrator la SC APA SERV 
TOP STALPENI SRL, cerere care a fost inregistrata la registratura institutiei sub 
nr.9646/14.12.2022, motivul demisiei este ca nu a fost sprijinit si nici stimulat la salariu. 

Dl.Consilier local Panainte Lucian intervine, spunand ca si la scoala se gospodaresc 
singuri, nu trebuie sa vina primarul pentru orice problema interna de organizare. 

Dl. Primar precizeaza ca s-au facut investitii pentru sistemul de apa in anul 2022 in 
valoare de 6 miliarde. 

Epuizandu-se ordinea  de zi, presedintele de sedinta declara sedinta inchisa. 
Sedinta s-a terminat la ora 19,00. 
Drept pentru care s-a intocmit prezentul proces-verbal. 
 
 
 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                                                      
 SORA BOGDAN                                                          SECRETAR GENERAL,      
              DINCULESCU Marius Florinel  
 
 
 
 
 

 
 



 
Dl. Primar face apel la consilierii prezenti in sala ca trebuie sa fie responsabili, sa ne 

respectam, sa pastram solemnitatea sedintei. Din pacate sunt unii oameni care isi permit sa vina 
sub influenta alcoolului la sedinta. Nu este de bun simt ca dl.Stancescu sa paraseasca sala de 
sedinta fara acordul presedintelui de sedinta. 
Dl.Primar face apel la consilierii prezenti in sala ca trebuie sa fie responsabili, sa ne respectam, 
sa pastram solemnitatea sedintei. Din pacate sunt unii consilieri locali care isi permit sa vina sub 
influenta alcoolului la sedinta. Nu este de bun simt ca dl.Stancescu sa paraseasca sala  de sedinta 
fara acordul presedintelui de sedinta.  
Dl Primar face apel la consilierii prezenti in sala ca trebuie sa fie responsabili, sa ne respectam, 
sa pastram solemnitatea sedintei. Din pacate sunt unii oameni care isi 


